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Protokół Nr XXXIV/2017 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 maja 2017 r. 

 

XXXIV Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 25 

maja 2017 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek 1. 

Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1300, a zakończyły ok. 

godz. 1530. 

Minutą ciszy uczczono pamięć pierwszego Starosty Nowomiejskiego Śp. Zbigniewa 

Muchlińskiego.   

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, wręczono wyróżnienia przedstawicielom 

Ochotniczych Straży Pożarnych, które zwyciężyły w plebiscycie „Gazety Olsztyńskiej” na 

najpopularniejszą OSP powiatu nowomiejskiego. I miejsce w konkursie zajęła OSP Biskupiec, 

drugie – OSP Łąkorz, a trzecie – OSP Osetno. Ponadto, OSP Biskupiec została uznana za 

najbardziej aktywną jednostkę w regionie, zarejestrowaną w Krajowym Systemie Ratowniczo – 

Gaśniczym. Na drugim miejscu w tej klasyfikacji uplasowała się OSP Łąkorz. 

Ad. 1  

 Otwarcie XXXIV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank, 

- Wójt Gminy Biskupiec Arkadiusz Dobek, 

- Zastępca Wójta Gminy Kurzętnik Teresa Łątkowska,  

- przedstawiciel Oddziału Regionalnego Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 

Olsztynie, Kierownik Projektu „Budowa obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego” Michał 

Wiśnicki, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  
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- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z „Tygodnika Internetowego” oraz Marcin 

Zalewski z „Gazety Nowomiejskiej”. 

Ad.2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Paweł Dreszler. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad była p. Ewa Dembek. Przewodniczący 

zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radna Dembek wyraziła 

zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali w materiach sesyjnych 

(załącznik nr 4) Następnie zapytał czy ktoś ma do niego uwagi. Nikt się nie zgłosił.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 16 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXXIV Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja na temat realizacji remontów i inwestycji na drogach krajowych 

/obwodnica/ i wojewódzkich. 

9. Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego Sp. z o. o. w 2016 r. Aktualna 

sytuacja finansowa i organizacyjna. 

10. Przerwa 

11. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2016 r.  

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2016 r.  

d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia powiatu, 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu, 
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f) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

powiatu nowomiejskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 r. 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Nowomiejskiego.    

12. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze 

zmianami. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do inwestycji „Przebudowa drogi powiatowej 

Nr 1254N Tuszewo-Truszczyny-Dębień na odcinku Zwiniarz – granica powiatu”.   
16. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej w formie darowizny 

nieruchomości gruntowych położonych w Gminie Biskupiec będących własnością Powiatu 

Nowomiejskiego. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

niepublicznym szkołom i placówkom dotowanym z budżetu Powiatu 

Nowomiejskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad XXXIV Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu Jan Czapliński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXIII/2017. „Za” 

głosowało 16 radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 21 kwietnia 

do 17 maja 2017 r. oraz protokoły z posiedzeń w dniach 6,20, 27 kwietnia i 8 maja (załącznik nr 5) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych wydarzeniach z 

udziałem władz powiatu tj.: 

- 28.04 – zakończenie roku szkolnego klas maturalnych w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku; 

- 03.05 – powiatowe obchody Dnia Strażaka; 
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- 11 – 12.05 – p. Wicestarosta uczestniczyła w Zgromadzeniu Ogólnym Związku Powiatów Polskich w 

Kołobrzegu; Starosta 11 maja uczestniczył w pogrzebie Śp. Zbigniewa Muchlińskiego – pierwszego 

Starosty Nowomiejskiego, byłego Wicewojewody Toruńskiego oraz Kujawsko – Pomorskiego; 

- 10.05 – Dzień Godności Osób Niepełnosprawnych  

- 16.05 – sesja Rady Gminy Rybno – na sesji omawiano temat wspólnego przedsięwzięcia powiatu oraz 

gminy Rybno i gminy Grodziczno /remont drogi powiatowej nr 1254N na odcinku od Zwiniarza w 

kierunku na Dębień/; sesja Rady Gminy Kurzętnik /absolutoryjna/; 

- 18.05 – konferencja zorganizowana przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Rynie; 

- 19.05 – pielgrzymka samorządowców do Gietrzwałdu; 

- 23.05 – Forum Samorządowe w Olsztynie – Starosta poinformował, że powiat nowomiejski został 

wyróżniony nagrodą „Złote Runo 2016” - zajął II miejsce w rankingu samorządów powiatowych (z 

wyłączeniem miast na prawach powiatu) wg. wydatków majątkowych w przeliczeniu na jednego 

mieszkańca oraz I miejsce w rankingu wg. wydatków majątkowych wszystkich jednostek 

samorządu terytorialnego wchodzących w skład powiatu (gmin i powiatu) – opracowanie na temat 

wyróżnień „Złote Runo 2016” stanowi załącznik nr 5a; 

- 24.05 – podpisanie umowy z Wojewodą na dofinansowanie remontu drogi Gwiździny – Mroczno; 

otwarcie Dziennego Domu Opieki Medycznej założonego przez przychodnię „Eskulap”.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie zadali pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków i zapytań. 

Ad. 8 

Informacja na temat realizacji remontów i inwestycji na drogach krajowych /obwodnica/ 

i wojewódzkich 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Kierownika Projektu „Obwodnica Nowego Miasta 

Lubawskiego” Michała Wiśnickiego. 

P. Wiśnicki poinformował, że jeżeli chodzi o budowę obwodnicy, ostatnio /8 maja/ dokonano 

otwarcia ofert na wykonanie projektu i budowę obwodnicy. Niestety okazało się, że pięć złożonych 

ofert jest w strefie rażąco niskiej ceny, co oznacza że zgodnie z ustawą o zamówieniach 

publicznych, konieczne będzie zbadanie tych ofert pod tym właśnie kątem. Do końca roku planuje 
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się podpisanie umowy z wykonawcą. Na przyszły rok zaplanowano prace projektowe i 

równocześnie przyszły wykonawca będzie mógł wejść na plac budowy, aby prowadzić prace 

przygotowawcze. P. Wiśnicki poinformował również, że jeżeli chodzi o inne remonty na drogach 

krajowych, dobiega końca budowa chodnika w Bratianie. Do końca maja inwestycja ma być 

zakończona. GDDKiA stara się o środki na remont nawierzchni. Wszystko wskazuje na to, że uda 

się to zrealizować w tym roku. Będą także wyremontowane nieduże odcinki, kilkusetmetrowe, w 

okolicy Nowego Miasta Lubawskiego, przy czym nie jest jeszcze pewne czy znajdą się na to środki 

finansowe.   

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do p. Wiśnickiego. 

Starosta zapytał czy p. Wiśnicki nam przybliżyć na czym będzie polegało sprawdzanie rażąco 

niskiej ceny. Starosta dodał, że wśród ofert w strefie rażąco niskiej ceny znalazły się oferty takich 

firm jak Skanska. 

P. Wiśnicki wyjaśnił, że zgodnie z prawem zamówień publicznych rażąco niskie ceny bada się 

wówczas, kiedy złożone oferty odbiegają od kosztorysu inwestorskiego o 30%. Tu mamy do 

czynienia z pięcioma takimi ofertami:  najniższą cenę ok. 270 mln zł zaproponowało konsorcjum 5 

firm, którego liderem jest Trakcja PRKiI SA z Warszawy. Następna w kolejności jest Skanska - 

oferta na kwotę 279 mln zł, dalej Energopol - 282 mln zł, firma Toto Construzioni Generali i 

Vianini Lavori - 293 mln zł i ostatnia oferta firmy Budimex - 296 mln zł.  

Radny Jan Czapliński zapytał czy w związku z opóźnieniem procedury przetargowej, przewiduje 

się opóźnienie terminu przekazania gruntów. Chodzi o Lasy Państwowe, które wycinają teraz lasy, 

terminy gonią, a może jest szansa na przesunięcie terminu o miesiąc czy dwa. 

P. Wiśnicki odparł, że raczej tak, ale to już powinno się ustalić indywidualnie z Lasami.  Nie 

powinno być z tym większych problemów, tylko trzeba to na roboczo ustalić. 

Radny Czapliński powiedział, że inwestycja jest realizowana w systemie „projektuj i buduj” czyli 

wyłoniony wykonawca zaprojektuje i wybuduje obwodnicę. Radny zapytał czy możliwe są jeszcze  

jakieś korekty. 

P. Wiśnicki odpowiedział, że wykonawca jest zobowiązany do zachowania w dokumentach 

przetargowych pewnych reżymów określonych przez GDDKiA. Jednym z takich reżimów jest 

niezmienność układu drogowego w planie. Uzyskano już decyzję ZRID /decyzja zezwalająca na 

realizację inwestycji drogowej/, nabyto w znacznej większości grunty pod inwestycję i by nie 
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przedłużać okresu projektowania i komplikować pewnych spraw, postanowiono, że to co jest 

zaprojektowane - układ drogowy w planie, to nie zostanie zmienione. Są możliwe korekty niwelety, 

zmiany długości obiektów mostowych, wzmocnienia podłoża, palowanie itp. Tu wykonawca ma 

prawo coś przeprojektować. Niezmienne jest to co zaprojektowano planie. Po prostu jest decyzja 

środowiskowa i nie ma możliwości, żeby ją w tej chwili zmieniać. 

Radny Czapliński zapytał czy kwestie drobne – typu wysokość wiaduktu nad drogą, są jeszcze do 

ewentualnej zmiany. 

P. Wiśnicki odparł, że  takie wysokościowe rozwiązania – tak, ale geometryczne w planie – nie. 

Radny Koszewski zapytał czy skoro do końca roku planuje się podpisanie umowy z wykonawcą, to 

od nowego roku można się spodziewać rozpoczęcia prac. Na kiedy planuje się zakończenie 

inwestycji. 

P. Wiśnicki odpowiedział, że zakończenie inwestycji planowane jest na 2022 rok. Wszyscy 

składający oferty zadeklarowali 34-miesięczny okres wykonania zadania, z tym, że do tego trzeba 

doliczyć jeszcze okresy zimowe. 

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że jeżeli chodzi o oferty z rażąco niską ceną, dwóch 

wykonawców nie kojarzę wcale, ale firmy Budimex i Skanska budują w tym kraju autostrady, 

szereg innych dróg. Radny zapytał czy inżynierowie z tych firm po prostu "machnęli się" czy też 

nie chodzi o świadome działanie GDDKiA w celu przeciągnięcia w czasie inwestycji, bo brakuje 

pieniędzy w budżecie. 

P. Wiśnicki odparł, że nie uważa, aby którakolwiek z tych firm źle wyceniła roboty. GDDKiA w tej 

chwili to bada i dopiero podczas tego badania, to się okaże. GDDKiA jest po prostu do tego 

zobligowane. W prawie zamówień publicznych jest wprost napisane, że jeśli jakakolwiek oferta jest 

poniżej 30% wartości kosztorysu inwestorskiego, zamawiający musi to zbadać. GDDKiA jest na 

etapie badania, jeszcze żadnej oferty nie odrzucono.  

Starosta zapytał czy prawdą jest, że GDDKiA nie ma jeszcze wykupionych wszystkich gruntów.  

P. Wiśnicki odpowiedział, że GDDKiA ma już prawo do dysponowania nieruchomością tam gdzie 

uzyskano decyzję ZRID. Wykonawca ma obowiązek uzyskać decyzję ZRID dla odcinka od Brzozia 

Lubawskiego do granicy województwa. Tam będą dopiero wykupywane grunty, bo nie ma jeszcze 

decyzji ZRID. Jeżeli chodzi o grunty, w gminie Nowe Miasto Lubawskie, do wykupienia została 

jedna działka, jest jakiś problem z hipoteką, ale może już do końca maja uda się uregulować tą 
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sprawę. W gminie Kurzętnik zostały cztery działki, których właściciele odwołali się do Ministra. 

GDDKiA czeka na decyzję Ministra. 

Radny Adam Głowacki zapytał czy rolnicy, którzy już przekazali grunty, mogą nadal je użytkować. 

P. Wiśnicki odparł, że oficjalnie nie. Należy też liczyć się z tym, że wykonawca w przyszłym roku 

wejdzie na grunty, nawet jeśli będzie to jeszcze faza projektowania. Tym bardziej że okres 

realizacji inwestycji jest krótki, wykonawca musi jak najszybciej przystąpić do robót. 

Przygotowawczych, ziemnych 

Radny Głowacki zapytał czy miała miejsce sytuacja, że doszło do przejęcia gruntu, a w chwili 

obecnej grunt ten został z powrotem oddany rolnikowi. 

P. Wiśnicki odparł, że nie słyszał, żeby taka sytuacja miała miejsce. 

Przewodniczący zapytał czy 34 miesiące liczy się od daty podpisania umowy. 

P. Wiśnicki odparł, że tak, przy czym do tego trzeba 9 miesięcy – trzy okresy zimowe. Ten czas nie 

liczy się do inwestycji. 

Przewodniczący powiedział, że wszyscy mieszkańcy Nowego Miasta bardzo czekają na obwodnicę, 

która ma szansę przywrócić ład komunikacyjny. Na razie jest coraz gorzej. Następnie podziękował 

p. Wiśnickiemu za przybycie na sesję i przedstawienie informacji.      

/ ze względu na ustalony harmonogram pracy i inne obowiązki służbowe, na sesję nie mógł przybyć 

przedstawiciel Zarządu Dróg Wojewódzkich. Przesłał natomiast pismo z informacją na temat 

inwestycji na drogach wojewódzkich planowanych do realizacji w latach 2017 – 2022 – załącznik 

nr 6/ 

Z sali obrad wyszli: Starosta, radny Czapliński i p. Wiśnicki. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego Sp. z o. o. w 2016 r. Aktualna 

sytuacja finansowa i organizacyjna 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Dyrektora Szpitala Powiatowego Bogumiła 

Kurowskiego. 

P. Kurowski poinformował, że całość materiałów związanych z działalnością Szpitala 

Powiatowego Sp. z o.o. w 2016 r., przedłożył Zgromadzeniu Wspólników, łącznie ze 
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sprawozdaniem Rady Nadzorczej oraz opinią biegłych w dziedzinie księgowości. W 2016 r. 

przychody szpitala łącznie wyniosły 23 126 tys. zł /wszystkie kwoty podano w zaokrągleniu do 

tysięcy złotych/ Dla porównania w 2015 r. wyniosły one 22 503 tys. zł. Przychody z Narodowego 

Funduszu Zdrowia wyniosły 21 013 tys. zł (2015 r. – 20 463 tys. zł) Znaczący wpływ na wzrost 

przychodów miała kwota tzw. „400+” /podwyżki dla pielęgniarek i położnych/ – 689 tys. zł (2015 

r. – 168 tys. zł) Oprócz przychodów z NFZ, szpital ma również przychody z dotacji, projektów oraz 

Komitetu Rozbudowy Szpitala. Łącznie w 2016 r. była to kwota 691 tys. zł (2015 r. – 683 tys. zł) 

Dochody z działalności spółki (odpłatności za świadczenia zdrowotne) wyniosły 1 421 tys. zł (2015 

r. – 1 356 tys. zł) Strata za 2016 r. wyniosła 190 tys. zł (2015 r. – 623 tys. zł) Straty tej 

prawdopodobnie by nie było gdyby nie dodatkowe nieprzewidziane zdarzenia mające wpływ na 

sytuację finansową w kolejnych latach. I tak: w 2016 r. olsztyński oddział NFZ przeprowadził 

kontrolę szpitala w zakresie prawidłowej wyceny procedur wykonywanych na oddziałach 

szpitalnych w latach 2013 – 2014. W wyniku tej kontroli, szpital musiał zwrócić kwotę 191 tys. zł 

(w tym jest kara w wysokości 15 tys. zł za nieprawidłową wycenę usług medycznych) Kolejną 

sprawą mającą wpływ na wynik finansowy w roku 2016, była kwestia konieczności uregulowania 

zobowiązań wobec ZUS. Zobowiązania te wynoszą ogółem 660 tys. zł i wynikają z tytułu 

korzystania przez szpital w latach 2009 – 2015 z zewnętrznej firmy Auxylium, świadczącej usługi 

pielęgniarskie. Umowa z tą firmą została rozwiązana 30.06.2016 r. W 2016 r. jednorazowo i w 

ratach szpital spłacił 202 tys. zł. Pozostała kwota będzie spłacona w ratach miesięcznych płaconych 

do lipca 2021 r. Gdyby nie te wydatki, wynik finansowy oscylowałby na poziomie „0” lub byłby na 

małym plusie. Amortyzacja w 2016 r. wyniosła 989 tys. zł (2015 r. – 1 025 tys. zł) Dyrektor 

podkreślił, że ogromne znaczenie dla działalności szpitala miała kwestia dokapitalizowania spółki 

przez powiat. W lutym 2016 r. kiedy Dyrektor objął swoje stanowisko, okazało się bowiem, że 

spółka ma zobowiązania wymagalne w kwocie 300 tys. zł. Była obawa, że spółka straci płynność. 

Dyrektor zaznaczył, że kapitał wniesiony do spółki w formie pieniężnej nie poprawia wyniku 

finansowego, tylko płynność finansową spółki. Jeżeli chodzi o sytuację kadrową, w 2016 r. w 

szpitalu było zatrudnionych 91 osób na umowach o pracę, 92 osoby zatrudnione na umowy cywilno 

– prawne w pełnym wymiarze czasu pracy. Ponadto było 28 lekarzy zatrudnionych tylko na 

dyżurach (oddziały szpitalne, poradnie specjalistyczne, ambulatorium). W 2016 r. zakończył się 

remont laboratorium szpitalnego, poprawie uległy warunki w laboratorium, zarówno dla pacjentów 

jak i personelu. Koszt remontu to 115 tys. zł. Komitet Rozbudowy Szpitala sfinansował zakup 

sprzętu dla szpitala o wartości 78.830 zł. Dyrektor podkreślił, że to znacząca pomoc, poprosił o 

dalsze wspieranie szpitala. Zapewnił, że środki te są pod właściwym nadzorem. Równie cennym 
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darem był sprzęt do pracowni endoskopii podarowany przez Fundację Mortęską państwa Szynaka. 

Dyrektor podziękował Burmistrzowi Miasta za pomoc w tym przedsięwzięciu. W 2016 r. 

wykonano 2000 badań endoskopowych, a w pierwszym kwartale 2017 r. wykonano ich już 700. 

Przy czym sprzęt intensywnie wykorzystywany, psuje się, co też generuje koszty.  Zmieniło się też 

finansowanie przez NFZ – do tej pory Fundusz płacił za całość badań endoskopowych, ponad limit 

określony umową. Obecnie zapłacono 50%  i wstępnie obiecano, że kiedyś reszta zostanie 

uregulowana. Jeśli się tak nie stanie, ilość badań trzeba będzie ograniczyć. Obecnie na gastroskopię 

czeka się ok. dwa tygodnie, na kolonoskopię – 1 - 1,5 miesiąca. Okres oczekiwania może się 

wydłużyć do kilku miesięcy. Na razie jednak badania wykonuje się w normalnym trybie. Rok 2016 

był rokiem trudnym z uwagi na problemy kadrowe. Kadra jest zaawansowana wiekowo – średni 

wiek pielęgniarek wynosi 51 lat, lekarzy – 56. Dyrektor stara się zachęcać młodych lekarzy do 

pracy w szpitalu, ale jest to bardzo trudne. Jeżeli chodzi o ilości pacjentów i wykonywanych badań 

przedstawia się to następująco:  

- w oddziałach szpitalnych leczono w roku 2016 – 6.857 osób (2015 r. – 6.916), dla porównania w 

szpitalu w Iławie leczono 9 700 pacjentów, ale to większy szpital, z większą ilością oddziałów; 

- udzielono 23.923 porady specjalistyczne (2015 r. – 25 tys.) 

- wykonano 2.066 badań endoskopowych; 

- w laboratorium diagnostycznym wykonano 219.731 badań (2015 r. - 200.956). 

Dyrektor podsumował, że oceniając całość działalności, zagrożeń należy upatrywać przede 

wszystkim w brakach kadrowych wynikających z niskiego poziomu płac. Szpitale „walczą” w tej 

chwili o lekarzy i podbijają stawki. Oczywiście sprawy finansowe są ważne, ale najważniejsze jest, 

aby szpital funkcjonował. Kolejnym zagrożeniem jest brak poprawy warunków finansowych 

oferowanych przez NFZ. Ponadto, można spodziewać się roszczeń płacowych ze strony 

pracowników. W tej chwili trwa ogólnopolska akcja protestacyjna ratowników medycznych. 

Ratownicy w naszym szpitalu też się do niej przyłączyli, nosząc czarne koszuli na znak protestu. 

Ratownicy (14 osób) nie otrzymali takiej puli pieniędzy jak pielęgniarki. W tej chwili domagają się 

podwyżki wynagrodzeń o kwotę 800 zł, a docelowo 1.600 zł. Jednocześnie ratownicy dążą do tego, 

aby służby były państwowe, co dla szpitala nie byłoby zbyt korzystne, ponieważ ta sfera 

działalności jest dobrze wyceniana przez NFZ. Jeżeli chodzi o sprawę „Przychodni nad Jesionką”, 

Sąd Okręgowy w Gdańsku orzekł, że nie ma podstaw do unieważnienia umowy z właścicielem 

budynku /spółka DUET z Lubawy/. Dyrektor po zasięgnięciu opinii Rady Nadzorczej zaniechał 

dalszego procesowania się ze spółką, należności wobec niej zostały spłacone. Dyrektor 

przypomniał, że w 2016 r. tworzono na ten cel rezerwę. W tej chwili czynione są starania w celu 
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podnajęcia obiektu innemu podmiotowi, dla celów medycznych  lub pozamedycznych. Pewne 

rozmowy na ten temat już się odbyły , na razie bez efektów. Rozwijanie działalności przez szpital 

w zakresie tworzenia POZ, byłoby generowaniem dodatkowych kosztów. W tej chwili nie ma 

wolnych lekarzy, szczególnie pediatrów, których można byłoby bez problemu pozyskać płacąc im 

stawkę godzinową pow. 100 zł.  

Dyrektor poinformował, że jeżeli chodzi o I kwartał 2017 r., strata finansowa wynosi 253 tys. zł. 

Wpływ na to miało m.in. podpisanie nowych umów na sprzątanie. Pierwszy przetarg zakończył się 

najniższą ofertą na poziomie 1 mln zł (2016 r. - 620 tys. zł). W drugim przetargu udało się zejść do 

kwoty 830 tys. zł. Miesięczne koszty wzrosły. Ponadto doszło do dużego zagrożenia co do 

funkcjonowania oddziałów szpitalnych. Po negocjacjach z lekarzami, Dyrektor był zmuszony 

został do podniesienia stawek godzinowych (na oddziałach, w ambulatorium) Rocznie będzie to 

wzrost kosztów o ok. 420 tys. zł.  

Na salę obrad weszli: Starosta i radny Jan Czapliński.                   

Dyrektor poinformował, że wzrosły także koszty serwisowania programu informatycznego do 

obsługi szpitala. Firma jest monopolistą i winduje ceny. W celu poprawy finansowej placówki, 

Dyrektor zwrócił się do NFZ z prośbą o przeniesienie nadwykonań i niewykonań. Podpisano 

wstępny protokół zgodnie z którym, za I kwartał br. NFZ zapłaci za wykonane usługi 142 tys. zł. 

Strata powinna zmniejszyć się do ok. 111 tys. zł. Amortyzacja za I kwartał wyniosła 236 tys. zł. 

Szpital ma także nadwykonania na kwotę 234 tys. zł, ale trudno powiedzieć czy NFZ zwróci jakąś 

część tej kwoty. Jest to niesprawiedliwe, ponieważ usługi trzeba wykonać, bo są niezbędne dla 

pacjentów, a NFZ nie płaci za nie wcale albo po podsumowaniu całego roku płaci 30-40% tej 

kwoty.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do p. Dyrektora. 

Radna Ewa Dembek powiedziała, ze w sprawozdaniu z prac Zarządu jest informacja, że wpłynęło 

sprawozdanie finansowe szpitala za I kwartał br. i jeżeli chodzi o wysokość kapitału zapasowego 

spadła ona z 2.430 tys. zł w I kwartale do 200 tys. zł w drugim kwartale.  

Dyrektor odparł, że w sprawozdaniu musi być błąd. 

P. Skarbnik powiedziała, że kapitał spadł o 200 tys. zł. W protokole musi być niewłaściwy zapis. 

Dodała, że w momencie kiedy szpital generuje stratę, kapitał zapasowy się zmniejsza. 

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że utrzymanie „Przychodni nad Jesionką” kosztuje 

miesięcznie ok. 23 tys. zł. 

Dyrektor doprecyzował, że 18.600 zł wynosi miesięczny czynsz plus utrzymanie (ogrzewanie 

budynku w okresie zimowym). 
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Radny Ziejewski powiedział, że jak dobrze rozumie – obecnie szpital poszukuje chętnych na 

wynajem. 

Dyrektor odparł, że tak, na budynku wisi baner z informacją na ten temat. 

Radny Ziejewski powiedział, że roczne utrzymanie przychodni kosztuje szpital ponad 200 tys. zł. 

Może warto podjąć decyzję i obniżyć stawki czynszu np. o połowę. Dać okres przejściowy, a potem 

ew. je podnieść. Może znajdzie się ktoś chętny i szpital będzie miał mniejszą stratę.  

Dyrektor odpowiedział, że prowadził rozmowy z jednym z przedsiębiorców z Nowego Miasta, 

który prowadzi POZ, proponował ustalić stawkę „pół na pół”. Przedsiębiorca odpowiedział, że jest 

to interes, który nie rokuje, bo będzie płacić czynsz, a budynek i tak będzie własnością kogoś 

innego. To nie ma to większego sensu. W tej chwili też jest osoba wstępnie zainteresowana 

podnajęciem, ale czy wstępne zainteresowanie przyniesie poważną ofertę, trudno powiedzieć. 

Kiedy przychodzi do ustalania szczegółów, to przedsiębiorcy wycofują się. Niemniej jednak, 

uwaga radnego jest słuszna. Połowa ceny, to mniejsza strata dla szpitala.     

Radny Ziejewski zapytał na jakim etapie jest sprawa z osobą, która do tej sytuacji doprowadziła, 

czy poniesie jakieś konsekwencje. 

Dyrektor odpowiedział, że brał udział jako strona w procesie z roszczenia p. Karwowskiego 

odnośnie nieprawidłowości przy zwolnieniu z pracy. Wg. jego wiedzy sprawa jest nadal w toku. 

Termin wyznaczony na 16 maja, spadł. Jeżeli chodzi o kwestie prowadzonych przez różne służby 

dochodzeń, dyrektor nic na ten temat nie wie. Dokumenty jakich żądały służby, zostały przekazane. 

Jeżeli chodzi o roszczenie szpitala o naprawienie szkody finansowej w kwocie 520 tys. zł, 

niedawno odbyło się spotkanie w tej sprawie. Dyrektor dodał, że do dochodzenia tej kwoty 

zobowiązało go Zgromadzenie Wspólników.  

Przewodniczący podziękował Dyrektorowi za przedstawienie szczegółowej informacji na temat 

sytuacji szpitala. Stwierdził, że sytuacja finansowa nie jest zła, Dyrektor poprawił wyniki 

finansowe placówki. Miejmy nadzieję, że poprawi się również finansowanie szpitala przez NFZ. 

Ad. 10 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 14 radnych. Oprócz radnego Dreszlera, nieobecni są radni: Adam 

Głowacki i Zbigniew Ziejewski.   

Oprócz radnych, na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej 
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Sikorski, Józef Blank, Teresa Łątkowska, Arkadiusz Dobek, kierownicy jednostek 

organizacyjnych oraz naczelnicy i pracownicy Starostwa Powiatowego, protokolant – Anna 

Andrzejczak. 

Ad. 11 

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu było omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Powiatu. Dochody zostały 

wykonane na poziomie ok. 100 %, wydatki na poziomie ok. 97%. Wydatki majątkowe stanowiły 

24,4% ogółu wydatków, wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń z wszystkich jednostkach 

organizacyjnych – 50,2% , pozostałe wydatki rzeczowe 23,9%, dotacje – 1,4%.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie zadali pytań. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 

2016 r. 

Skarbnik odczytała uchwałę Nr RIO.IV-0120-114/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 03 kwietnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu Nowomiejskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 

Nowomiejskiego za rok 2016. 

Kopia uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2016 r. 

Skarbnik poinformowała, że sprawozdanie finansowe było omówione łącznie ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu. Sprawozdanie finansowe składa się z bilansu jednostki samorządu 

terytorialnego, rachunku zysków i strat oraz stanu funduszu. W skład sprawozdania finansowego 

wchodzą sprawozdania wszystkich jednostek organizacyjnych powiatu. Wyjątek stanowi 

sprawozdanie finansowe spółki Szpital Powiatowy Sp. z o.o., które wchodzi w skład bilansu 

skonsolidowanego. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania finansowego. Radni nie mieli 

pytań. 

d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia powiatu 

P. Skarbnik poinformowała, że szczegółowa informacja o stanie mienia była załączona do 

sprawozdania z wykonania budżetu. Na wspólnym posiedzeniu komisji przedstawiono dane na 

temat kosztów przeznaczonych na utrzymanie mienia powiatu, dochodów zmienia powiatu. Podano 
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także informację na temat sprzedaży majątku.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego punktu. Radni nie zadali pytań. 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej odczytał Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jan 

Czapliński. 

Kopia wniosku stanowi załącznik nr 8. 

f) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej 

P. Skarbnik odczytała Uchwałę Nr RIO.IV-0120-131/16 Składu Orzekającego RIO w Olsztynie z 

dnia 06 maja 2016 r. 

Kopia uchwały stanowi załącznik nr 9. 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego powiatu nowomiejskiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają uwagi, pytania do uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag, pytań do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad (ustawowy skład Rady - 17 radnych). Uchwałę nr 

XXXIV/250/2017 (załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie. 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwałę nr 

XXXIV/251/2017 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 

Przewodniczący w imieniu Rady Powiatu pogratulował Staroście i Zarządowi uzyskania 

absolutorium. Pozostali samorządowcy również przyłączyli się do gratulacji.   

Ad. 12 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12. Sprawozdanie krótko omówiła Pełnomocnik Zarządu ds. 

organizacji pozarządowych Jolanta Haska.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego punktu. Radni nie zadali pytań.  
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze zmianami 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. Zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni 

nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXIV/252/2017 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXIV/253/2017 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do inwestycji „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1254N Tuszewo-Truszczyny-Dębień na odcinku Zwiniarz – granica powiatu” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXIV/254/2017 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej w formie darowizny 

nieruchomości gruntowych położonych w Gminie Biskupiec będących własnością Powiatu 

Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. Dodał, że wiąże się to z przekazaniem drogi Biskupiec - 

Krotoszyny na rzecz gminy Biskupiec. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały.  

Radny Czapliński zapytał czy sąsiednie samorządy podjęły stosowne uchwały. 

P. Kłosowski odpowiedział, że tak. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXIV/255/2017 (załącznik nr 

16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

niepublicznym szkołom i placówkom dotowanym z budżetu Powiatu Nowomiejskiego oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXIV/256/2017 (załącznik nr 

17) podjęto jednogłośnie. 

Radny Czapliński wrócił do tematu drogi na terenie gminy Biskupiec. Zapytał czy jest to droga 

asfaltowa czy gruntowa. 

Przewodniczący odparł, że droga jest w części asfaltowa, a w części gruntowa. 

Ad. 18 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Radni nie składali wniosków i zapytań. 

Ad. 19 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 20 

Zakończenie obrad XXXIV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXXIV Sesji piątej kadencji 

Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


